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WIllem buITer: 
grIekenlAnd Is fAIllIeT 
griekenland moet fors afboeken, toezichthouders zijn medeschuldig 
aan wantoestanden, accountants weten het ook allemaal niet.  
was getekend, topeconoom willem Buiter. Een interview.

TEKsT: JAsPER JANsEN

De Nederlandse econoom met de 
grootste internationale faam 
heeft niet eens een Nederlands 
paspoort. Willem Buiter, zoon 

van een voormalig Gronings burgemeester, 
heeft inmiddels de Britse en Amerikaanse 
nationaliteit. Wie Buiter hoort praten kan 
toch niet om zijn afkomst heen. De 61-ja-
rige econoom is recht voor zijn raap en le-
vert zijn kritiek liefst ongezouten. Dat deed 
hij eerder als hoogleraar in Londen en als 
invloedrijk columnist. Dat doet hij nu als 
hoofdeconoom van Citigroup. 

Zorgt dat soms voor wrijvingen? “Vrijwel 
iedere publicatie die ik voor de bank maak 
krijg ik rood doorstreept terug van de ju-
ridische afdeling. Tja, advocaten zijn lul-
lehoofden. Dan ga ik terugschreeuwen 
en dan komt er toch vaak in wat ik denk. 
Ik wil gewoon kunnen blijven zeggen dat 
Griekenland failliet is.” 

➤ oVEr pErIfEEr EuropA

“Wie zijn geld in Grieks schuldpapier heeft gestoken, krijgt daar maar een klein deel 
van terug. Er is een grotere kans dat ik paus word dan dat de Grieken niet hoeven af 
te boeken op hun staatsschuld, en ik ben protestant en gescheiden. Ik verwacht dat de 
Grieken tussen de 65 en 70 procent zullen moeten afboeken op de hoofdsom van hun 
schuld om weer een acceptabele schuld te krijgen. Een aantal economen gelooft nog al-
tijd dat tijd winnen zin heeft. Natuurlijk zal Griekenland even gered zijn als de loop-
tijd van schulden wordt opgerekt, zoals nu wordt geprobeerd. Totdat Griekenland 
opnieuw naar de kapitaalmarkt moet in 2013. Zelfs als er een groeimirakel plaats-
vindt, lijkt afboeken onvermijdelijk. De schuldenberg lijkt eenvoudigweg te groot.” 
“Ook het idee dat je met een privatisering een gedeelte van het probleem oplost, is on-
zinnig. Je hebt een paar bedrijven, zoals de haven, wat raffinaderijen en misschien een 
loterij die wat waard zijn. Maar bij een snelle verkoop zullen deze bedrijven echt heel 
weinig opleveren. Bij elkaar hooguit een paar miljard euro. Daar kun je de rente op de 
schuld nauwelijks mee betalen. Dit betekent trouwens niet dat Griekenland uit de euro 
moet. De Grieken moeten hun economie hervormen, op hun leningen afschrijven en op-
nieuw beginnen. Vanaf nu zullen ze goed begrijpen dat het land niet meer moet lenen 
dan het aankan.”  
“Ik verwacht overigens ook dat Ierland, waar de overheid onzorgvuldig garanties heeft 
gegeven aan een failliete bankensector, en Portugal, waar de economie in goede jaren 
zelfs niet kon groeien, niet in staat zullen zijn om de volledige hoofdsom af te lossen. Ik 
schat dat beide landen ongeveer de helft van de hoofdsom niet kunnen terugbetalen.” 
“Spanje is er duidelijk beter aan toe dan de andere periferielanden. Vooral vanwege de 
relatief lage staatsschuld, die ‘maar’ 65 procent van het nationaal product bedraagt. Ik 
verwacht niet dat hier een grote herstructurering van schuld nodig is. Maar je moet je in 
Spanje wel altijd afvragen in hoeverre de overheid te vertrouwen is. Het zou mij niet ver-
bazen als een nieuwe regering na de verkiezingen nog wat lijken uit de kast ziet rollen.”
“Neem bijvoorbeeld de claim van de overheid dat er zo’n 10 a 15 miljard euro nodig is 
om de problemen van banken als gevolg van de Spaanse woningmalaise op te vangen. 
Dit moet minstens 100 miljard euro zijn. Er zit nog altijd te veel lucht in de woningprij-
zen (op bankbalansen) en met de enorm hoge werkloosheid kun je erop wachten dat veel 
mensen hun hypotheek niet meer kunnen afbetalen. De banken zullen daar nog een 
paar flinke klappen krijgen.” 
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